

"تحسين فرص الوصول الى سبل المعيشة المستدامة للاجئين السوريين من الشباب والنساء والمجتمعات المستضيفة في محافظة إربد، الأردن"

سيعمل المشروع على تحسين الأوضاع الإقتصادية والإجتماعية للشابات والشباب السوريين والأردنيين المتأثرين بنتائج الأزمة السورية في محافظة إربد في لوائي بني كنانة والمزار الشمالي.

هذا المشروع ممول من قبل البرنامج الاقليمي الاوروبي للتنمية والحماية ويتم تنفيذه عبر مؤسسة الملك الحسين وقادة الغد ومنظمة أوكسفام.

"وقد تم إنتاج هذا المنشور بمساعدة مالية من البرنامج الاقليمي الاوروبي للتنمية والحماية لدعم لبنان والأردن والعراق، الممول من قبل جمهورية التشيك والدنمارك والاتحاد الاوروبي (ديفكو) وأيرلندا وهولندا والنرويج وسويسرا والمملكة المتحدة. محتوى هذا المنشور هو المسؤولية الفردية لوكسفام ولا يمكن أن يعد تحت أي ظرف معبر عن موقف البرنامج الاقليمي الاوروبي للتنمية والحماية."

اوكسفام

تعمل منظمة أوكسفام على تنسيق الجهود المبذولة من قبل شركائها المحليين لتنفيذ أنشطة المشروع الهادفة لتحسين الوضع الاجتماعي والاقتصادي للاردنيين والسوريين في اربد. ويتم تنفيذ الانشطة من خلال تعاون وثيق مع وزارة العمل وعدد من الهيئات على المستوى المحلي.

علماً بأن اوكسفام ستساهم بتمويل جزء من الانشطة بالإضافة الى المشاركة في تنفيذ عدد من الدراسات وحملات كسب التأييد لتغيير الصورة النمطية والاتجاهات الثقافية السلبية بين الشباب والنساء حول العمل المهني وتشجيعهم على دخول سوق العمل.

قادة الغد

تساعد قادة الغد الشباب والنساء في محافظة إربد على زيادة وصولهم إلى فرص كسب العيش المستدامة، باستخدام برامجها الابداعية كالتالي:

- عقد عدد من تدريبات "فرصة" للمهارات التوظيفية للشباب الباحث عن العمل
- إطلاق منصة "سوق فن" الإلكترونية لمساعدة أصحاب المشاريع الصغيرة والمنزلية على تسويق منتجاتهم عبر الإنترنت
- تعزيز التماسك الاجتماعي وتوطيد علاقات الصداقة بين الشباب الأردني والسوري من خلال أنشطة "محاكاة"
- تشبيك أكبر عدد من الشباب في إربد بفرص عمل من خلال التدريب العملي وباستخدام منصة "فرصة"

مؤسسة الملك الحسين

تعمل مؤسسة الملك الحسين على تنفيذ دراسة تقييم لسوق العمل في محافظة إربد تهدف إلى تحديد أفكار المشاريع الصغيرة، والمهارات المطلوبة للتوظيف والمهارات المتوفرة عند الشباب الراغبين في العمل وعرضها على الجهات المعنية للاستفادة من نتائجها. وتنفيذ مجموعة من جلسات التوعية حول أهمية التشغيل الذاتي والمشاريع الصغيرة، وعقد دورات تدريبية حول كيفية اختيار أفكار المشاريع وإعداد دراسة وخطة تنفيذ المشروع.

كما تقوم المؤسسة بالتشبيك مع المؤسسات الاقراضية، وتقديم بعض المنح العينية لتأسيس أو تطوير هذه المشاريع، ويتخلل هذه الأنشطة تقديم التوجيه والإرشاد المستمر لأصحاب المشاريع.

تعمل مؤسسة الملك الحسين أيضاً على تأسيس مركز لرعاية الأطفال كوسيلة لتشجيع مشاركة النساء في سوق العمل، إضافة إلى توفير تدريب لحوالي 60 امرأة على تنمية الطفولة المبكرة ورعاية الأطفال.



“Improved access to sustainable livelihood opportunities for vulnerable youth and women refugees and host population members residing in Irbid, Jordan”

The project aims to improve the socio-economic situation of Jordanian and Syrian women and youth (both male and female) in Bani Kenanah and Northern Mazar districts in Irbid, Jordan, who have been affected by the refugee crisis from Syria.

This project is funded by the European Regional Development and Protection Programme and implemented by King Hussein Foundation, Leaders of Tomorrow and Oxfam.

"This leaflet has been produced with the financial assistance of the European Regional Development and Protection Programme (RDPP) for Lebanon, Jordan and Iraq, which is supported by Czech Republic, Denmark, European Commission (DEVCO), Ireland, Netherlands, Norway, Switzerland, and United Kingdom. The contents of this leaflet are the sole responsibility of Oxfam and can under no circumstances be regarded as reflecting the position of the RDPP."



King Hussein Foundation (KHF)

King Hussein Foundation (KHF) is conducting a market study aimed at identifying business ideas and the skills needed by the labor market versus existing skills of youth seeking jobs to ensure that there is a proper match between employees and employers. KHF is also implementing a series of awareness sessions and training workshops on the importance of self-employment, identification of business ideas, preparation of business and action plans, and business management skills.

In addition to the above, KHF is providing networking opportunities with microfinance institutions as well as in-kind grants to beneficiaries who wish to establish or improve their businesses. Continuous mentoring and guidance are available to project beneficiaries throughout the project implementation period.

KHF is also establishing a childcare center as a means for encouraging women's participation in the labor market, as well as providing training for about sixty women on early childhood development and childcare.



Leaders of Tomorrow

Leaders of Tomorrow is helping women and youth in Irbid to improve their access to rewarding careers and livelihoods. Using its creative tools and programs:

- Holding multiple FORSA Career Skills Training Sessions for youth searching for jobs or new careers;
- Launching Souq Fann, an online platform to help small- and home-based businesses market their products through the Internet;
- Promoting social cohesion and strengthen friendships among young Syrians and Jordanians through “Mo7aka” workshops;
- Connecting more young women and men in Irbid with career opportunities through internships and use of FORSA platform.



OXFAM

Oxfam is mobilizing efforts through its local partners to improve the socio-economic situation of the vulnerable Jordanians and Syrian refugee population, in Irbid governorate in close cooperation with the Ministry of Labor and local authorities.

Oxfam is also financing part of the activities in addition to participating in the implementation of a number of studies and advocacy campaigns to change stereotypes and negative cultural attitudes among youth and women about vocational jobs and encourage them to enter the labor market.

